

### **Dhaka Declaration - UIA Sustainable Development Commission**

Over the last few decades, tremendous progress has been made in improving the health, education, and well-being of people around the world. However, this development has been accompanied by environmental damage, climate change, and resource depletion as well as social and cultural challenges. In 2015, the nations of the world came together and laid out the United Nations 17 Sustainable Development Goals to be achieved by 2030.

Architecture interacts with each of the 17 Sustainable Development Goals and architects can help the goals to be achieved. As architects, we have the responsibility to contribute to the built environment and make choices that change the world

for the better – through better buildings, settlements, landscape architecture and urban planning.

The UIA, UIA SDG Commission, Arcasia and the Institute of Architects Bangladesh signed the UIA SDG Dhaka Declaration on 13 April 2019, calling on architects to strive for these Goals in their own practice and as civic leaders.

### **Winners announced in KFAS design competition (Kuwait)**

Topotek 1 (Switzerland/Germany) has been officially announced as the winner of the international competition for the design of the new headquarters of the Kuwait Foundation for the Advancement of Sciences (KFAS).

The competition was organised as an international, restricted two-phase archi-

itecture competition preceded by an open pre-selection procedure. Its objective was to design the new KFAS headquarters and conference centre as part of a master plan aiming to develop an attractive location for science in Ras-Al Ard area, the northeastern tip of the Salmiyan peninsula in Kuwait.

The competition was launched on 26 March 2018 with the endorsement of the UIA, which was represented on the jury by Italian architect Luca Molinari.

### **Happy Spaces - Integrating Architecture and Landscape**

The Tianjin University School of Architecture and Chinese media company, Urban Environmental Design (UED), have launched the eighth edition of the 2019 UIA-HYP Cup, an annual, open international competition for architecture students from all over the

world. The competition is organised with the support of the UIA.

Created in 2012, the overall theme of this annual competition is architecture in transformation. For the 2019 edition, Benedetta Tagliabue, jury chair, has chosen the topic "Happy Spaces - Integrating Architecture and Landscape".

Participants can choose the location of their projects in a degraded urban area, preferably on the periphery (anywhere in the world). The site shall include a construction area and its environment. It must improve the environment and benefit the surrounding community.

**Registration deadline – 30 Aug 2019.**

**Submission deadline – 20 Sep 2019.**

**More information:**

**[www.uia-architectes.org](http://www.uia-architectes.org)**

## Международные новости архитектуры / International Architecture News

### **Даккийская декларация МСА по устойчивому развитию**

За последние несколько десятилетий наблюдался значительный прогресс в деле улучшения здравоохранения, образования и благосостояния людей во всем мире. Однако этот прогресс сопровождался экологическим ущербом, изменением климата и истощением природных ресурсов, а также социальными и культурными проблемами. В 2015 году представители разных стран мира собрались, чтобы наметить 17 целей устойчивого развития стран ООН, которые планируется достичь к 2030 году.

Архитектура связана со всеми 17-ю целями устойчивого развития и может оказать помощь в их достижении. Мы, архитекторы, несем ответственность за тот вклад, который вносим в дело преобразования окружающей среды, и должны стремиться изменить мир к лучшему, совершенствуя здания, поселения, ландшафтную архитектуру и градостроительство.

13 апреля 2019 года Международный Союз Архитекторов (МСА), Комиссия МСА по устойчивому развитию, Арказия и Бангладешский институт архитекторов подписали Даккийскую декларацию МСА по устойчивому развитию, тем самым призвав архитекторов стремиться к достижению целей устойчивого развития в своей проектной и общественной деятельности.

### **Объявлены победители архитектурного конкурса KFAS в Кувейте**

Швейцарско-германское бюро Topotek 1 было официально объявлено победителем международного конкурса на проектирование новой штаб-квартиры Кувейтского фонда развития научных достижений (KFAS).

Международный архитектурный конкурс проходил в два этапа; им предшествовала открытая процедура предварительного отбора. Цель конкурса – в рамках генерального плана спроектировать новую штаб-квартиру и конференц-центр KFAS, которые станут привлекательным научным центром в районе Рас-Аль-Ард северо-восточной оконечности полуострова Сальмия в Кувейте.

Конкурс был объявлен 26 марта 2018 года при поддержке МСА, представителем которого в жюри стал итальянский архитектор Лука Молинари.

### **Счастливые пространства: интеграция архитектуры и ландшафта**

Архитектурная школа Тяньцзиньского университета и Китайская медиакомпания по проектированию городской среды объявили о проведении восьмого ежегодного открытого международного конкурса 2019 UIA-HYP Cup среди студентов архитектурных факультетов. Конкурс проводится при поддержке МСА.



Начиная с 2012 года, общей темой конкурса служит трансформация архитектуры. В 2019 году председатель жюри Бенедетта Тальябуэ выбрала тему «Счастливые пространства: интеграция архитектуры и ландшафта».

Участники могут выбрать расположение своих проектов на территориях, находящихся в состоянии упадка, желательно на периферии (в любой точке планеты). Проект должен охватывать строительный участок и его окружение, способствовать улучшению окружающей среды и соседних районов.

Конечный срок регистрации – 30 августа 2019 года. Конечный срок подачи заявок – 20 сентября 2019 года.

**Дополнительная информация:**  
**[www.uia-architectes.org](http://www.uia-architectes.org)**

^ Победитель международного конкурса на проект новой штаб-квартиры KFAS в Кувейте. Автор: Topotek 1 / The winner of the international competition for the design of the new KFAS headquarters in Kuwait. Author: Topotek 1